
 

 

       
 

Zápis z 5. zasedání pracovní skupiny Regionální identita a EVVO  

. 

Příjemce Mikroregion Hustopečsko, DSO 
Registrační číslo projektu CZ.02.02.XX/00/23_017/0008216 
Název projektu Místní akční plán vzdělávání pro SO ORP Hustopeče IV 
Název platformy/panelu Pracovní skupina Regionální identita a EVVO (RI a EVVO) 
Zaměření platformy/panelu Podpora regionální identity, neformálního vzdělávání, ICT a 

EVVO 
Složení platformy/panelu (instituce) Vedoucí a 4 členové 
Datum zřízení platformy/zřízení 01. 12. 2023  

 
1. Zápis ze zasedání PS RI a EVVO 

Datum konání pracovní skupiny: 8.10. 2024, 13:00 hod. – 16:00 hod., Ekocentrum Trkmanka Velké Pavlovice 

Program 5. jednání PS RI a EVVO: 
1. Digitální wellbeing – nabídka programů pro žáky, pedagogy, rodiče o tom, jak se pohybovat v digitálním světě 

bezpečně, představí Replug me Education z.s. ( Petra Ben Touzia a Jana Šeďová Klusáková) 
2. Lipka a výchova k podnikavosti – jak připravit žáky na budoucnost, kterou neznáme – nabídka vzdělávání, finanční 

podpora školních miniprojektů žáků, představí Lipka Brno, p.o. (Dáša Zouharová – podnikavá mysl) 
3. Umělá inteligence /AI pro školy – Prototýpci - nabídka vzdělávacích kurzů pro sborovny či jednotlivce s dotací 

MPSV (Ivana Starečková, prototypci.cz) 
4. Péče o nadané děti a žáky ve školách v našem regionu – výměna zkušeností, jaké nové přístupy k vyhledávání 

talentů školy zvolily 
5. Různé 

 
Zápis z průběhu jednání 
Paní M. Hradilová přivítala přítomné členy PS MAN. MDF, RP, RI+EVVO a lektory dle programu. Prezenční listina jednání 
PS RI&EVVO je přílohou zápisu. Jednání probíhalo dle stanoveného programu v pozvánce. 
V úvodním vystoupení M. Hradilová prezentovala realizaci implementačních aktivit v roce 2024, informovala o 
předběžných termínech IA v roce 2025. Údaje průběžně doplňovala B Nešporová. Prezentace je ve formátu pdf 
přílohou zápisu.  
M. Hradilová seznámila členy s vyhlášením podpory škol v rámci Malých projektů spolupráce. Výzva bude zveřejněna 
na webu maphustopecsko.cz, přihlášky mohou školy podávat od 4. do 11.11.2024. Realizace aktivit je stanovena na 
období 01.01.2025 – 30.06.2025. 
Vedoucí PS dále upozornily pracovníky škol na to, že bude k aktualizaci otevřen Strategický rámec MAP. Vyzvaly ke 
kontrole investičních záměrů, k jejich aktualizaci a případnému zaslání nových (upozornila na povinnost jejich schválení 
ze strany zřizovatele). K zasílání aktualizací vyzve školy analytička E. Bohutínská v měsíci říjen/listopad 2024.  
Usnesení: Členové PS vzali informace na vědomí. 
 
Ad 1) 
Petra Ben Touzia a Jana Šeďová Klusáková ze Replug me Education z.s. (aktuálně prochází rebrandingem na Onfine) 
představily program v rámci kterého pomáhají lidem najít zdravý vztah k technologiím. Digitální wellbeing – nabídka 
programů pro žáky, pedagogy, rodiče o tom, jak se pohybovat v digitálním světě bezpečně.  
https://www.replug.me   nově https://www.onfine.cz.  
Usnesení: Členové vzali informace na vědomí, v případě zájmu budou školy spolek kontaktovat. Členové všech PS 
mohou dále zvážit začlenění aktivit tohoto spolku do RAP 2026/2027, vzhledem k závažnosti problematiky v našem 
území a k souladu se strategickými cíli MAP. 
 
Ad 2) 
Dáša Zouharová z p. o. Lipka, z nového pracoviště Podnikavá mysl, hovořila v širších souvislostech o tom, jak připravit 
žáky na budoucnost, kterou neznáme. Upozornila, že téma podnikavosti se stalo nedílnou součástí RVP a školy budou 
muset ve svých ŠVP reagovat. Přítomné seznámila s nabídkou vzdělávání, s možností certifikace Podnikavá škola a také 
s možností finanční podpory školních miniprojektů. 
www.podnikavamysl.cz    www.lipka.cz 



 

 

       
 

Usnesení: Členové vzali informace na vědomí. Členové všech PS mohou dále zvážit začlenění aktivit této organizace i do 
RAP 2026/2027, vzhledem k závažnosti problematiky v našem území a k souladu se strategickými cíli MAP. 
 
Ad 3)  
Veronika Šancová ze vzdělávacího centra Prototýpci z. s. hovořila o možnostech využití AI pedagogy ve výuce. 
Upozornila na její možnosti, ale i rizika s ní spojená. V této souvislosti se dotkla i tématu podnikavosti. Upozornila na 
možnost využití dotace MPSV pro vzdělávání pedagogů a poskytla informace ke kurzům AI: 
 

 stránka s nabídkou všech našich kurzů pro veřejnost s možností využití dotace MPSV ve výši 82 % 
https://www.digitalnidovednosti.cz/  

 odkaz přímo na 16 hodinový program, který jsme připravili pro školy na AI 
https://www.digitalnidovednosti.cz/ai-pro-skoly/ (maximálně praktický a šitý na míru potřebám konkrétní 
školy) 

 kurz je možné připravit jak pro sborovnu, tak jako otevřený termín ve vaší lokalitě (například na Trkmance) 
 součástí naší nabídky pro školy je bonus v podobě projektových dnů, webinářů nebo konzultací zdarma (dle 

počtu účastníků) 
 odkaz na nabídku všech kurzů programu MPSV Jsem v kurzu https://www.mpsv.cz/jsem-v-kurzu  
 připojuji ještě naši standardní nabídku vzdělávání pro žáky a pedagogy (lze financovat ze šablon)  
 v případě dotazů jsem plně k dispozici Veronika Šancová, veronika.sancova@prototypci.cz,  

tel. 604 344 163 
                 https://prototypci.ci 
Usnesení: PS RI&EVVO se tématu AI věnuje průběžně na svých schůzkách, také s možností širšího využití v rámci práce 
PS - tvorba regionálních učebnic, brožur a interaktivních materiálů, které podporují znalosti o místní historii, kultuře a 
přírodních podmínkách. Dle ohlasu z diskuze již mnohé školy využívají nástroje ChatGPT, Canva a další. Vedení škol 
bude v zavádění AI pokračovat, šetření bude realizováno PS MAN, která s výsledky seznámí ostatní pracovní skupiny. 
 
Ad 4) 
M. Hradilová připomněla význam péče o nadané děti a žáky v našem regionu. Upozornila, že centrum Invenio zlevnilo 
poplatek za jednu testovací sadu pro žáka na 200,-Kč, takže při nutnosti použít tři sady vycházejí náklady na jednoho 
žáka na 600,- Kč. Cena přijatelná pro rodiče i pro případný motivační podíl ze strany školy. Informace - tímto tématem 
se zabývá PS MAN. 
 
Ad 5) 

a) Veronika Mikulicová z MAS Hustopečsko seznámila přítomné s aktivita mi MAS.  
 Krátce zhodnotila Komunitní tábory a projekt Psychosociální problémy dospívajících.  
 Hovořila o projektech škol nebo obcí pro školy, které jsou podpořeny z IROP přes MAS, o žádostech na školní 

jídelny ze SZF. Upozornila, že další výzva ze SZF je plánována na květen 2025 a na začátku roku 2025 je možné 
vyhlášení 2. výzvy z IROP přes MAS. 
 

b) V rámci spolupráce s IPs Kurikulum vystoupila na jednání PS J. Dvořáčková, podala informace k těmto bodům: 
 adresná podpora škol ze strany IPs 
 činnost územních metodických kabinetů 
 akce přímé podpory škol v území 
 návštěvy škol - NPO Doučování 

Usnesení: Výše uvedené informace vzali členové na vědomí. 
 

c) Diskuze k dokumentu Identifikace problémů ve vzdělávání na území ORP Hustopeče (Identifikace příčin 
stávajícího stavu a specifikace nápravných kroků). V uplynulém, období probíhaly diskuze a konzultace v rámci 
jednotlivých PS k aktivitám do budoucích RAP a v posledním měsíci pak byly také realizovány telefonické a e-
mailové diskuze a konzultace k aktualizaci dokumentu Identifikace problémů ve vzdělávání na území ORP 
Hustopeče (Identifikace příčin stávajícího stavu a specifikace nápravných kroků). Podkladem pro tato jednání a 
diskuze byly již dříve vyhotovené dokumenty Podklady pro aktualizaci analytické části MAP a revidovaná 
SWOT-3 analýza a případně informace analytičky o potřebách investic ve školách. Aktualizace hlavních 
problémů k řešení – především tedy doplnění nových - v období do roku 2028 bude základem pro aktualizaci 
priorit v další části plánovacího procesu. Navrhovaný dokument obsahuje aktualizovaný popis příčin vybraných 



 

 

       
 

hlavních problémů a také aktualizované návrhy řešení. Dokument ve spolupráci se všemi PS připravuje 
analytička E. Bohutínská. Předběžné znění bylo členům PS rozesláno před dnešním jednáním. Finální text, 
který je výstupem dnešního jednání, rozešle E. Bauerová v rámci konzultačního procesu všem dotčeným 
aktérům a pro veřejnost bude zveřejněn na webu maphustopecsko.cz. Po zapracování připomínek bude 
předložen k projednání a schválení ŘV.  

Usnesení: Členové se zapojí do konzultačního procesu a připomínky budou do 18.10.2024 posílat na mail: 
bohutinska@maphustopecsko.cz nebo bauerova@maphustopecsko.cz. 
  
Členové PS se dále na základě aktualizace analytické části MAP usnesli na potřebě aktualizovat VIZI do roku 2028. 
V následujících týdnech budou členové jednotlivých PS projednávat s analytičkou projektu návrhy na tuto 
aktualizaci, návrh na aktualizaci pak projde konzultačním procesem se všemi aktéry v území. Výstupy z 
konzultačního procesu a z dalšího jednání PS ohledně aktualizace vize pak zapracuje RT MAP do finální verze 
aktualizované vize a tato bude předložena ŘV k závěrečnému projednání a schválení -pravděpodobně v prosinci 
2024. 
 
Po ukončení společného jednání probíhala diskuze jen mezi členy PS EVVO A RI – členky především hodnotily aktivity 
představené během společného jednání z pohledu EVVO. Členky se shodly, že téma podnikavost bude pravděpodobně 
v dalším projektu MAP stěžejní. A to jak pro žáky, tak také pro všechny ped. pracovníky a shodly se na zařazení 
implementačních aktivit, souvisejících s podnikavostí do RAP 2026/2027 a dalších. Také se shodly na výtečné nabídce, 
profesionalitě a již probíhající velice úspěšné spolupráci s organizací Lipka, která dokázala velmi úspěšně propojit téma 
udržitelnosti a EVVO právě s podnikavostí a doporučí ji RT pro zahrnutí do společné spolupráce na dalších IA.  
 
 
Příští jednání PS RI a EVVO je plánováno na prosinec 2024  
 
Zpracovala: Zita Dvořáková, vedoucí PS RI&EVVO 
 
Ve Velkých Pavlovicích  9.10. 2024                                                                 

 
 
 

 


